
 

Møteprotokoll 

 
Utvalg: Overhalla kommunestyre 
Møtested: Kommunestyresalen, Adm.bygg 
Dato: 26.02.2019 
Tidspunkt: Fra 12:00 til 13.20 

 
Faste medlemmer som møtte: 
Navn Funksjon Representerer 
Siv Åse Strømhylden Varaordfører OVSP 
Johan Tetlien Sellæg Medlem OVSP 
Trond Petter Ristad Medlem OVSP 
Eivind Moa Medlem OVSP 
Ragnar Prestvik Medlem OVAP 
Per Olav Tyldum Ordfører OVSP 
Hege Kristin Kværnø Saugen Medlem OVSP 
Marianne Øyesvold Medlem OVSP 
Margrete Skilleås Medlem OVSP 
Pål Kristian Kleven Medlem OVAP 
Ola Landsem Medlem OVSP 
Arne Flaat Medlem OVSP 
May Storøy Medlem OVAP 
   

 
Forfall: 
Navn Funksjon Representerer 
Marit Haugum Mo MEDL OVSP 
Jo Morten Aunet MEDL OVH 
Tore Nordfjellmark MEDL OVFRP 
Anne-Grete Sagmo MEDL OVAP 
Magnus Toresen MEDL OVSP 
Jan Ståle Viken Flått MEDL OVFRP 
Anlaug Sellæg Asbøll MEDL OVSP 
Bernt Harald Opdal MEDL OVAP 

 
Varamedlemmer som møtte: 
Navn Møtte for Representerer 
Asbjørn L. Hagerup Anne-Grete Sagmo OVAP 
Arnt Ove Amdal Jo Morten Aunet OVH 
Tor-Arne Bjørgum Jan Ståle Viken Flått OVFRP 
Otto Moa Marit Haugum Mo OVSP 
Bjørn Sagmo Bernt Harald Opdal OVAP 
Kari Anne Jensen Magnus Toresen OVSP 

 
 



 
Fra administrasjonen møtte: 
Navn Stilling 
Trond Stenvik 
Torunn 
Grønnesby 
Roger Hasselvold 
Bente Eidesmo 
Roger Johansen 
Siri Hongseth 

Rådmann 
 
Formannskapssekretær 
Økonomisjef*) 
Fagsjef helse*) 
Teknisk sjef*) 
Leder for kultur og samfunn*) 

*) Aktuelle saker. 
 

 

Merknader 
 

Elever fra kulturskolen, Nora Lian Vassengen og Linnea Sjelmo Fiskum underholdt med 
piano og sang. 
 
Det var utsendt tilleggssak til møte, sak 11/19 – Som ble vedtatt behandlet på møte. 
 
Etter forslag fra Ordfører Per Olav Tyldum (SP) ble sak 5/19 behandlet som første sak, 
deretter ble øvrige saker behandlet i den rekkefølge de var satt opp på sakskartet. 
 
MNA orienterte kommunestyret om sak 5/19 – Enerettstildeling, innsamling og 
behandling av slam i Overhalla kommune. 
 
 
Underskrift: 
 
Vi bekrefter med våre underskrifter at møteprotokollen er i samsvar med det som ble vedtatt på møtet. 
 
Arnt Ove Amdal/s. 
 
Hege Kristin Kværnø Saugen/s.  
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PS 1/19 Valg av 17. maikomite 

Rådmannens innstilling 
1. Følgende velges til 17. maikomite for 2019: 

..... 
Følgende velges som leder av komiteen: 
..... 
 

2. Komiteen koordinerer 17. maiarrangementet selv og har ansvar for å gjennomføre 
fellestiltakene for hele kommunen. Komiteen står fritt i hvordan dagen organiseres 
innenfor en kostnadsramme på inntil kr. 35.000,-. Komiteen utarbeider program og 
inngår avtaler/anskaffelser innenfor den gitte økonomiske ramme. Fakturaer ang. 17.mai 
skal sendes til Overhalla kommune v/Torunn Grønnesby. 
 

 
Hjemmel for vedtaket er:  

Behandling i Overhalla formannskap - 11.02.2019 
Behandlet. 
 
Formannskapet foreslo at det fremlegges et forslag i kommunestyremøte. 
 

Innstilling i Overhalla formannskap - 11.02.2019, enst.: 
Formannskapets forslag til vedtak vedtas. 
 
 
 
 

Behandling i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019 
Behandlet. 
 
Ordfører Per Olav Tyldum (SP) fremsatte følgende forslag til pkt. 1: 
 
Følgende velges til 17. maikomite for 2019: 
 
5. klassekontaktene på Hunn skole og Overhalla barne- og ungdomsskole, sanitetsforeningene 
på Skage, Øysletta, Maiblomsten på Ranemsletta og Fridtun forsamlingshus. 



 
Det ble først stemt over Ordfører Per Olav Tyldum (SP) sitt forslag til pkt. 1 som ble enstemmig 
vedtatt. Deretter ble det stemt over forslagets pkt. 2, som ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019, enst.: 
3. Følgende velges til 17. maikomite for 2019: 

5. klassekontaktene på Hunn skole og Overhalla barne- og ungdomsskole, 
sanitetsforeningene på Skage, Øysletta, Maiblomsten på Ranemsletta og Fridtun 
forsamlingshus. 
 

4. Komiteen koordinerer 17. maiarrangementet selv og har ansvar for å gjennomføre 
fellestiltakene for hele kommunen. Komiteen står fritt i hvordan dagen organiseres 
innenfor en kostnadsramme på inntil kr. 35.000,-. Komiteen utarbeider program og 
inngår avtaler/anskaffelser innenfor den gitte økonomiske ramme. Fakturaer ang. 17.mai 
skal sendes til Overhalla kommune v/Torunn Grønnesby. 

 
 

PS 2/19 Ung i Overhalla 

Rådmannens innstilling 
1. Utviklingsprosjektet Ung i Overhalla iverksettes i tråd med beskrivelse av prosjektet i budsjett 

og denne saken. 

2. Mandat:  
Prosjektet skal munne ut i forslag til plan- og handlingsprogrammet «Ung i Overhalla 2020-
2025» som konkretiserer:  
 

             • Avklaring og utprøving av varierte fritidstilbud og møteplasser som utvikler og   
               inkluderer alle ungdommer og skaper mestring, trivsel og fellesskap.  
             • Videreutvikling av et inkluderende læringsmiljø i ungdomsskolen.  
             • Samarbeid og partnerskap med frivillig sektor.  
             • Organisering og lokalisering av kommunale aktivitets- og fritidstilbud for ungdom.  
             • Høy grad av sambruk og utnyttelse av tilgjengelige ressurser.  
 

3. Følgende politiker fra kommunestyret velges som deltager i tverrfaglig prosjektgruppe:  
......................................... 

4. Formannskapet holdes fortløpende orientert om status i prosjektet. 
 

 
Hjemmel for vedtaket er:  

Behandling i Overhalla formannskap - 11.02.2019 
Behandlet. 
 
Rådmannen foreslo endring av forslagets Pkt 4, ny setning:   
 

4. Formannskapet og kommunestyret holdes fortløpende orientert om status i prosjektet. 
 
Johan Tetlien Sellæg (SP) foreslo at Marianne Øyesvold (SP) velges som deltager i 
tverrfaglig prosjektgruppe. 



 
Ragnar Prestvik (AP) foreslo at May Storøy (AP) velges som deltager i tverrfaglig 
prosjektgruppe. 
 
Ved avstemmingen stemte 5 for Marianne Øyesvold, 2 stemte for May Storøy. 
 
Deretter foreslo ordfører Per Olav Tyldum (SP) at May Storøy velges som varamedlem. 
Forslaget ble enstemmig. 

Innstilling i Overhalla formannskap - 11.02.2019, enst.: 
Rådmannens forslag til vedtak, med endring av pkt. 4 samt Johan Tetlien Sellæg (SP) sitt 
forslag til pkt. 3 og ordfører Per Olav Tyldum (SP) sitt forslag til pkt. 3, vedtas. 
 
 

Behandling i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019 
Behandlet. 
 
Ragnar Prestvik (AP) fremsatte følgende forslag til nytt pkt. 5: 
 
Prosjektgruppa utvides med et medlem fra ungdomsklubben Kryptus. 
 
Det ble samlet stemt over pkt. 1-4 som ble enstemmig vedtatt, deretter ble det stemt over Ragnar 
Prestvik (AP) sitt forslag til nytt pkt. 5 som ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019, enst.: 
Formannskapets forslag til vedtak, med Ragnar Prestvik (AP) sitt forslag til nytt pkt. 5, vedtas: 
 

1. Utviklingsprosjektet Ung i Overhalla iverksettes i tråd med beskrivelse av prosjektet i 
budsjett og denne saken. 

2. Mandat:  
Prosjektet skal munne ut i forslag til plan- og handlingsprogrammet «Ung i Overhalla 
2020-2025» som konkretiserer:  
 

             • Avklaring og utprøving av varierte fritidstilbud og møteplasser som utvikler og   
               inkluderer alle ungdommer og skaper mestring, trivsel og fellesskap.  
             • Videreutvikling av et inkluderende læringsmiljø i ungdomsskolen.  
             • Samarbeid og partnerskap med frivillig sektor.  
             • Organisering og lokalisering av kommunale aktivitets- og fritidstilbud for ungdom.  
             • Høy grad av sambruk og utnyttelse av tilgjengelige ressurser.  
 

3. Følgende politiker fra kommunestyret velges som deltager i tverrfaglig prosjektgruppe:  
Marianne Øyesvold (SP). May Storøy (AP) velges som varamedlem. 

4. Formannskapet og kommunestyret holdes fortløpende orientert om status i prosjektet. 
5. Prosjektgruppa utvides med et medlem fra ungdomsklubben Kryptus. 

 
 
 



PS 3/19 Finansrapport 2018 

Rådmannens innstilling 
Kommunestyret tar finansrapporten for 2018 til orientering. 
 
 
Hjemmel for vedtaket er:  

Behandling i Overhalla formannskap - 11.02.2019 
Behandlet. 

Innstilling i Overhalla formannskap - 11.02.2019, enst.: 
Rådmannens forslag til vedtak vedtas. 
 
 

Behandling i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019 
Behandlet. 

Vedtak i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019, enst.: 
Formannskapets forslag til vedtak vedtas: 
 
Kommunestyret tar finansrapporten for 2018 til orientering. 
 
 
 

PS 4/19 Sluttsak prosjekt  0501 Rehabilitering av avløpsledning 
Gansmo- Moan 

Rådmannens innstilling 
Sluttregnskap for prosjekt 0501 Rehabilitering av avløpsledning Gansmo - Moan tas til 
orientering med en samlet totalkostnad på kr 1.101.460. Dette innebærer en merkostnad på kr 
51.460 i forhold til vedtak i SAK 75/16 (17.10.2016) budsjettert med 1.050.000. 
 
 
Hjemmel for vedtaket er:  

Behandling i Overhalla formannskap - 11.02.2019 
Behandlet. 

Innstilling i Overhalla formannskap - 11.02.2019, enst.: 
Rådmannens forslag til vedtak vedtas. 
 
 

Behandling i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019 
Behandlet. 



Vedtak i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019, enst.: 
Formannskapets forslag til vedtak vedtas: 
 
Sluttregnskap for prosjekt 0501 Rehabilitering av avløpsledning Gansmo - Moan tas til 
orientering med en samlet totalkostnad på kr 1.101.460. Dette innebærer en merkostnad på kr 
51.460 i forhold til vedtak i SAK 75/16 (17.10.2016) budsjettert med 1.050.000. 
 
 
 
 

PS 5/19 Enerettstildeling, innsamling og behandling av slam i 
Overhalla kommune 

Rådmannens innstilling 
Rådmannen innstiller på at Overhalla kommune tildeler Midtre Namdal Avfallsselskap IKS 
(MNA) eneretten til innsamling og behandling av slam fra private og kommunale 
slamavskillere.  
Eneretten tildeles i en tidsbegrenset periode fra 01.01.2020 til 31.12.2024 (5 år) med mulighet til 
forlengelse 1+1 slik at det samsvarer med planlagt kontraktsperiode. 
 
Hjemmel for vedtaket er:  

Behandling i Overhalla formannskap - 11.02.2019 
Behandlet. 
 
Formannskapet støtter innstillingen, men ber om en nærmere orientering fra MNA i 
kommunestyremøte 26.2. 

Innstilling i Overhalla formannskap - 11.02.2019, enst.: 
Rådmannens forslag til vedtak vedtas. 
 
 

Behandling i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019 
Behandlet. 
 
MNA orienterte om saken før behandling og avstemming. 
 
Arne Flaat (SP) bad om å få sin habilitet vurdert.  
Han ble erklært inhabil og fratrådte under sakens behandling og avstemming. 
 
Hjemmel: Fvl. § 6e 
Begrunnelse: Styreleder i MNA 
 
Ordfører Per Olav Tyldum (SP) bad om å få vurdert sin habilitet. 
Han ble erklært inhabil og fratrådte under sakens behandling og avstemming. 
 
Hjemmel: Fvl. §6e 
Begrunnelse: Ordfører i Representantskapet MNA 



Vedtak i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019, enst.: 
Formannskapets forslag til vedtak vedtas: 
 
Overhalla kommune tildeler Midtre Namdal Avfallsselskap IKS (MNA) eneretten til innsamling 
og behandling av slam fra private og kommunale slamavskillere.  
Eneretten tildeles i en tidsbegrenset periode fra 01.01.2020 til 31.12.2024 (5 år) med mulighet til 
forlengelse 1+1 slik at det samsvarer med planlagt kontraktsperiode. 
 
 

PS 6/19 Finansiering - Nytt varme- og ventilasjonsanlegg adm. 
bygget 

Rådmannens innstilling 
1. Utskifting av varme og ventilasjonsanlegg på Overhalla kommunes administrasjonsbygg 

gjennomføres innenfor en brutto rammekostnad på kr. 7.350.000 eks. mva.  
2. Det forventes en støtte fra Enova på ca. kr. 400.000 som da vil redusere rammekostnaden 

tilsvarende.  
3. Investeringen finansieres med låneopptak. 
4. Solcelleanlegg på sørvendt fasade gjennomføres innenfor totalt rammekostnad (kr. 

265.000 eks. mva). 
 
Hjemmel for vedtaket er:  

Behandling i Overhalla formannskap - 11.02.2019 
Behandlet. 
 
Siv Åse Strømhylden (SP) fremsatte forslag om et nytt pkt. 5: 
 
Det foretas en utskifting av vindu på lavfløy innenfor en total rammekostand (kr. 500.000 eks 
moms). Dette får en konsekvens for forslagets pkt 1. Brutto rammekostnad endres fra 7.350.000 
til 7.850.000 eks moms. 

Innstilling i Overhalla formannskap - 11.02.2019, enst.: 
Rådmannens forslag til vedtak, med Siv Åse Strømhylden (SP) sitt forslag til nytt pkt. 5, vedtas. 
 
 

Behandling i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019 
Behandlet. 

Vedtak i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019, enst.: 
Formannskapets forslag til vedtak vedtas: 
 

1. Utskifting av varme og ventilasjonsanlegg på Overhalla kommunes administrasjonsbygg 
gjennomføres innenfor en brutto rammekostnad på kr. 7.350.000 eks. mva.  

2. Det forventes en støtte fra Enova på ca. kr. 400.000 som da vil redusere rammekostnaden 
tilsvarende.  

3. Investeringen finansieres med låneopptak. 



4. Solcelleanlegg på sørvendt fasade gjennomføres innenfor totalt rammekostnad (kr. 
265.000 eks. mva). 

5. Det foretas en utskifting av vindu på lavfløy innenfor en total rammekostand (kr. 
500.000 eks moms). Dette får en konsekvens for forslagets pkt 1. Brutto rammekostnad 
endres fra 7.350.000 til 7.850.000 eks moms. 
 

 
 
 

PS 7/19 Finansiering - utfasing av oljefyr ved helsesenteret 

Rådmannens innstilling 
1. Det vedtas gjennomført utskifting av varmekilde fra oljefyr til pellets-anlegg innenfor en 

kostnadsramme på kr. 4.580.000 eks. mva. (kr. 5.725.000 inkl. mva). Investeringen 
finansieres med låneopptak. 

2. Helsesenterets bygg C bygges om fra el som hovedkilde til vannbåren varme innenfor 
total kostnadsramme (kr. 1.100.000 eks mva). 

3. Renseanlegg for legionella innføres ved helsesenteret innenfor total kostnadsramme (kr. 
75.000 eks mva). 

4. Utvidelse solcelleanlegg gjennomføres innenfor total kostnadsramme (kr. 190 000 eks 
mva). 

5. Utskifting av vinduer vest fasade og glassfasade ved inngangsparti gjennomføres 
innenfor total kostnadsramme (kr. 550.000 eks mva). 

6. Solavskjerming på prioriterte vinduer gjennomføres total kostnadsramme (kr. 200.000 
eks mva). 

 
Hjemmel for vedtaket er:  

Behandling i Overhalla formannskap - 11.02.2019 
Behandlet. 

Innstilling i Overhalla formannskap - 11.02.2019, enst.: 
Rådmannens forslag til vedtak vedtas. 
 
 

Behandling i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019 
Behandlet. 

Vedtak i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019, enst.: 
Formannskapets forslag til vedtak vedtas: 
 

1. Det vedtas gjennomført utskifting av varmekilde fra oljefyr til pellets-anlegg innenfor en 
kostnadsramme på kr. 4.580.000 eks. mva. (kr. 5.725.000 inkl. mva). Investeringen 
finansieres med låneopptak. 

2. Helsesenterets bygg C bygges om fra el som hovedkilde til vannbåren varme innenfor 
total kostnadsramme (kr. 1.100.000 eks mva). 

3. Renseanlegg for legionella innføres ved helsesenteret innenfor total kostnadsramme (kr. 
75.000 eks mva). 



4. Utvidelse solcelleanlegg gjennomføres innenfor total kostnadsramme (kr. 190 000 eks 
mva). 

5. Utskifting av vinduer vest fasade og glassfasade ved inngangsparti gjennomføres 
innenfor total kostnadsramme (kr. 550.000 eks mva). 

6. Solavskjerming på prioriterte vinduer gjennomføres total kostnadsramme (kr. 200.000 
eks mva). 

 
 
 

PS 8/19 Utbygging Ranemsletta barnehage - reviderte planer 

Rådmannens innstilling 
1. Det gjennomføres en utbygging av Ranemsletta barnehage innenfor en 

rammekostnad på kr. 12.550.000 kr eks mva. 
2. Rammekostnaden inkluderer kr. 150.000 eks mva til ekstrakostnader for drift 

under utbygging (til flytting/ klargjøring midlertidige lokaler ol.). 
3. Moamarka avd. Barlia (G-bygget) avvikles etter utbyggingen som barnehage og 

integreres i den nye barnehagen. Rådmannen kommer tilbake med egen sak om 
videre bruk/evt salg av G- bygget. 

4. Barnehagen dimensjoneres til å romme inntil 105 barn. 
5. Barnehagens energimerking videreføres. 
6. Prosjektet gjennomføres med intern prosjektledelse. 
7. Det tas sikte på at barnehagen skal stå ferdig i inneværende år. 
8. Kunstnerisk utsmykning er inkludert med et beløp på inntil kr. 100.000 eks mva. 
9. Prosjektet lånefinansieres og følgende finansiering foretas: 

Art Ansvar Tjeneste Prosjekt Sum 
02300 6030 22155 0517  12 550 000 eks mva 
07290 8000 85010 0906  3 137 500 ink mva 
09100 8100 88000 0906  2 887 500 mva 

 
 
 
Hjemmel for vedtaket er:  

Behandling i Overhalla formannskap - 11.02.2019 
Behandlet. 
 
Anne-Grete Sagmo (AP) fratrådte som inhabil under sakens behandling og avstemming. 
 
Hjemmel: Fvl § 6e 
Begrunnelse: Ansatt hos Arkitektkontoret Blom AS 

Innstilling i Overhalla formannskap - 11.02.2019, enst.: 
Rådmannens forslag til vedtak vedtas. 
 
 

Behandling i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019 
Behandlet. 



Innstilling Vedtak i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019 
Formannskapets forslag til vedtak vedtas: 
 

1. Det gjennomføres en utbygging av Ranemsletta barnehage innenfor en 
rammekostnad på kr. 12.550.000 kr eks mva. 

2. Rammekostnaden inkluderer kr. 150.000 eks mva til ekstrakostnader for drift 
under utbygging (til flytting/ klargjøring midlertidige lokaler ol.). 

3. Moamarka avd. Barlia (G-bygget) avvikles etter utbyggingen som barnehage og 
integreres i den nye barnehagen. Rådmannen kommer tilbake med egen sak om 
videre bruk/evt salg av G- bygget. 

4. Barnehagen dimensjoneres til å romme inntil 105 barn. 
5. Barnehagens energimerking videreføres. 
6. Prosjektet gjennomføres med intern prosjektledelse. 
7. Det tas sikte på at barnehagen skal stå ferdig i inneværende år. 
8. Kunstnerisk utsmykning er inkludert med et beløp på inntil kr. 100.000 eks mva. 
9. Prosjektet lånefinansieres og følgende finansiering foretas: 

Art Ansvar Tjeneste Prosjekt Sum 
02300 6030 22155 0517  12 550 000 eks mva 
07290 8000 85010 0906  3 137 500 ink mva 
09100 8100 88000 0906  2 887 500 mva 

 
 
 

PS 9/19 Finansiering av reguleringsplanarbeid - gang- og sykkelvei 
fra Barlia til og med Skeibrua 

Rådmannens innstilling 
 
Reguleringsplanarbeider gjennomføres innenfor en samlet kostnadsramme på kr 980 000 eks. 
mva. som finansieres med bruk av disposisjonsfond. Dette innebærer en økning på kr. 680.000 
eks. mva. utover tidligere bevilget ramme. 
 
Følgende budsjettregulering gjennomføres: 
12700/6000/33400/1650            980.000 eks mva 
19401/6000/33400/1650            980.000 bruk av disposisjonsfond 
 
 
Hjemmel for vedtaket er:  

Behandling i Overhalla formannskap - 11.02.2019 
Behandlet. 

Innstilling i Overhalla formannskap - 11.02.2019, enst.: 
Rådmannens forslag til vedtak vedtas. 
 
 



Behandling i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019 
Behandlet. 

Vedtak i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019, enst.: 
Formannskapets forslag til vedtak vedtas: 
 
Reguleringsplanarbeider gjennomføres innenfor en samlet kostnadsramme på kr 980 000 eks. 
mva. som finansieres med bruk av disposisjonsfond. Dette innebærer en økning på kr. 680.000 
eks. mva. utover tidligere bevilget ramme. 
 
Følgende budsjettregulering gjennomføres: 
12700/6000/33400/1650            980.000 eks mva 
19401/6000/33400/1650            980.000 bruk av disposisjonsfond 
 
 

PS 10/19 Merfinansiering utrykningskjøretøy 

Rådmannens innstilling 
1. Anskaffelse av utrykningskjøretøy som beskrevet i saken gjennomføres med økt 

finansiering kr 125.000 inkl mva. 
2. Dette finansieres med låneopptak. 

 
Hjemmel for vedtaket er:  

Behandling i Overhalla formannskap - 11.02.2019 
Behandlet. 

Innstilling i Overhalla formannskap - 11.02.2019, enst.: 
Rådmannens forslag til vedtak vedtas. 
 
 

Behandling i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019 
Behandlet. 

Vedtak i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019, enst.: 
Formannskapets forslag til vedtak vedtas: 
 

1. Anskaffelse av utrykningskjøretøy som beskrevet i saken gjennomføres med økt 
finansiering kr 125.000 inkl mva. 

2. Dette finansieres med låneopptak. 
 
 
 



PS 11/19 Høring - revisjonsdokument for Øvre Namsen i Grong, 
Røyrvik, Lierne og Namsskogan kommuner 

Rådmannens innstilling 
Overhalla kommune avgir med dette uttalelse til revisjonsdokument fra NTE i forbindelse med 
revisjon av konsesjonsvilkår for reguleringene i Namsen.  
 
NTE har over tid iverksatt flere tiltak for å ivareta miljøhensyn, selv om konsesjonene ikke 
krever det. I revisjonsdokumentet uttrykker NTE at de er villig til å ta hensyn som i dag er 
standarder for nye konsesjoner. Det er viktig at hensynene ikke bli stående som egne avtaler 
eller frivillige tiltak men innarbeides i konsesjonene fordi: 

 Dette gir en sterkere forpliktelse blant annet fordi det åpner for sanksjoner ved 
manglende overholdelse 

 Man har ingen garantier for om nye eiere etter evt. salg vil videreføre avtaler og 
selvpålagte tiltak 

 Prinsippet er i tråd med standard for nye konsesjoner 

Det vil minst være 30 år til neste gang man har mulighet til å få innarbeidet vilkårene i 
konsesjonene. Dette er tunge og ressurskrevende prosesser, og allerede nå er det lagt ned mye 
arbeid fra ulike instanser i inneværende prosess. 
 
Utredninger 
Av hensyn til at vilkårene som settes skal være kunnskapsbaserte, mener vi at følgende bør 
utredes før endelige vilkår settes for de lakseførende delene av Namsen: 

 Hva som er optimal minstevannføring, eventuelt varierende gjennom året. Poenget er å 
optimalisere kombinasjonen av hensyn både til tidlig fylling av magasinene, anadrom 
laksefisk og produksjon av fornybar kraft 

 Hva som er optimale bestemmelser for miljøtilpasset driftsvannføring. 
 Reguleringen øker vintervannføringen, og det er behov for utredninger om hvordan dette 

påvirker isgang og flom i mildværsperioder om vinteren. Klimaendringene gjør dette 
mer aktuelt enn tidligere. 

Vilkårene  
Overhalla kommune mener at konsesjonsvilkårene for de nedre delene av Namsen skal 
inneholde: 

 Krav om minstevannføring. Dersom konsesjonæren ikke pålegges utredning om optimal 
minstevannføring, bør dagens avtalte minstevannføring på 50 m3/s ved Tørrisdal tas inn 
i konsesjonsvilkårene, og gjelde for hele året. Hvis det i tørre perioder med lav 
magasinfylling ikke er mulig å oppfylle både minstevannføringskravet og krav som blir 
satt til fyllingsgrad av magasinene, må konsesjonsvilkårene avklare denne 
problemstillingen nærmere. 

 Krav om miljøtilpasset driftsvannføring. Uten utredning bør NTEs eget forslag om 
maksimum 10 cm pr time i vannstandsreduksjon ved Tørrisdal tas inn i 
konsesjonsvilkårene 

 Krav knyttet til påslipp ved fare for utbrudd og spredning av furunkulose 
 Krav knyttet til laksetrappene 
 Krav knyttet til Fiskumfoss kraftstasjonens inntak og utløp for å hindre at smolt og 

voksen fisk kommer inn i turbinene. 
 Krav til vannføring og/ eller fysiske tiltak for å forebygge skader ved isgang i 

mildværsperioder om vinteren.  



 Ellers mener vi at alle forvaltningsprinsippene i naturmangfoldloven §§ 8 – 12 vil måtte tas 
hensyn til når NVE skal vurdere krav til utredninger og vilkår.  
 
Hjemmel for vedtaket er:  
Forvaltningsloven kap VII Om forskrifter § 37 

Behandling i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019 
Behandlet. 
 
Varaordfører Siv Åse Strømhylden (SP) bad om å få vurdert sin habilitet. Hun ble erklært 
inhabil og fratrådte under sakens behandling og avstemming. 
 
Hjemmel: Fvl. §6e 
Begrunnelse: Nestleder i bedriftsforsamlingen i NTE 

Vedtak i Overhalla kommunestyre - 26.02.2019, enst.: 
Rådmannens forslag til vedtak vedtas: 
 
Overhalla kommune avgir med dette uttalelse til revisjonsdokument fra NTE i forbindelse med 
revisjon av konsesjonsvilkår for reguleringene i Namsen.  
 
NTE har over tid iverksatt flere tiltak for å ivareta miljøhensyn, selv om konsesjonene ikke 
krever det. I revisjonsdokumentet uttrykker NTE at de er villig til å ta hensyn som i dag er 
standarder for nye konsesjoner. Det er viktig at hensynene ikke bli stående som egne avtaler 
eller frivillige tiltak men innarbeides i konsesjonene fordi: 

 Dette gir en sterkere forpliktelse blant annet fordi det åpner for sanksjoner ved 
manglende overholdelse 

 Man har ingen garantier for om nye eiere etter evt. salg vil videreføre avtaler og 
selvpålagte tiltak 

 Prinsippet er i tråd med standard for nye konsesjoner 

Det vil minst være 30 år til neste gang man har mulighet til å få innarbeidet vilkårene i 
konsesjonene. Dette er tunge og ressurskrevende prosesser, og allerede nå er det lagt ned mye 
arbeid fra ulike instanser i inneværende prosess. 
 
Utredninger 
Av hensyn til at vilkårene som settes skal være kunnskapsbaserte, mener vi at følgende bør 
utredes før endelige vilkår settes for de lakseførende delene av Namsen: 

 Hva som er optimal minstevannføring, eventuelt varierende gjennom året. Poenget er å 
optimalisere kombinasjonen av hensyn både til tidlig fylling av magasinene, anadrom 
laksefisk og produksjon av fornybar kraft 

 Hva som er optimale bestemmelser for miljøtilpasset driftsvannføring. 
 Reguleringen øker vintervannføringen, og det er behov for utredninger om hvordan dette 

påvirker isgang og flom i mildværsperioder om vinteren. Klimaendringene gjør dette 
mer aktuelt enn tidligere. 

Vilkårene  
Overhalla kommune mener at konsesjonsvilkårene for de nedre delene av Namsen skal 
inneholde: 

 Krav om minstevannføring. Dersom konsesjonæren ikke pålegges utredning om optimal 
minstevannføring, bør dagens avtalte minstevannføring på 50 m3/s ved Tørrisdal tas inn 



i konsesjonsvilkårene, og gjelde for hele året. Hvis det i tørre perioder med lav 
magasinfylling ikke er mulig å oppfylle både minstevannføringskravet og krav som blir 
satt til fyllingsgrad av magasinene, må konsesjonsvilkårene avklare denne 
problemstillingen nærmere. 

 Krav om miljøtilpasset driftsvannføring. Uten utredning bør NTEs eget forslag om 
maksimum 10 cm pr time i vannstandsreduksjon ved Tørrisdal tas inn i 
konsesjonsvilkårene 

 Krav knyttet til påslipp ved fare for utbrudd og spredning av furunkulose 
 Krav knyttet til laksetrappene 
 Krav knyttet til Fiskumfoss kraftstasjonens inntak og utløp for å hindre at smolt og 

voksen fisk kommer inn i turbinene. 
 Krav til vannføring og/ eller fysiske tiltak for å forebygge skader ved isgang i 

mildværsperioder om vinteren.  

 Ellers mener vi at alle forvaltningsprinsippene i naturmangfoldloven §§ 8 – 12 vil måtte tas 
hensyn til når NVE skal vurdere krav til utredninger og vilkår.  
 
 
 


